



Arkan Esam Farhan Saif
AL-Kamali
Student at Owais Al-Qarni
Basic and Secondary School
Complex, Yemen.

MEDICAL TECHNOLOGY IN 2025: ANTICIPATED INNOVATIONS TO TRANSFORM THE FIELD

التكنولوجيا الطبية في عام 2025: الابتكارات المتوقعة لتحويل هذا المجال

Abstract: By 2025, medical technology is expected to undergo transformative changes through advancements in artificial intelligence, remote monitoring, and personalized healthcare. These innovations aim to improve patient outcomes and streamline healthcare delivery. Addressing challenges such as data security and workforce readiness will be essential.

Keywords: medical technology, artificial intelligence, remote monitoring, personalized healthcare, patient outcomes.

المقدمة: بحلول عام ٢٠٢٥، من المتوقع أن تشهد التكنولوجيا الطبية تحولات جذرية من خلال التطورات في الذكاء الاصطناعي، والمراقبة عن بُعد، والرعاية الصحية الشخصية. تهدف هذه الابتكارات إلى تحسين نتائج المرضى وتبسيط تقديم الرعاية الصحية. وستكون معالجة تحديات مثل أمن البيانات وأجهزة القوى العاملة أمرًا بالغ الأهمية.

الكلمات المفتاحية: التكنولوجيا الطبية، الذكاء الاصطناعي، المراقبة عن بُعد، الرعاية الصحية الشخصية، نتائج المرضى.

المشرف العلمي



Eng. Kamal Farhan Saif Hassan
AL-Kamali
Eng. & Junior Researcher, Scientific
Organization for Research and
Innovation, Yemen

م. كمال فرحان سيف حسن الكمالي
مهندس و باحث مبتدئ، المنظمة العلمية
للبحوث والابتكارات، اليمن

Introduction

The medical technology landscape is on the brink of significant advancements by 2025, driven by innovations in artificial intelligence, remote monitoring, and personalized healthcare. These developments aim to enhance patient outcomes and streamline healthcare delivery. As the industry evolves, understanding the implications of these technologies will be crucial for addressing emerging challenges and ensuring effective implementation. This overview highlights the key anticipated innovations that are set to transform the field of healthcare.

المقدمة

يشهد قطاع التكنولوجيا الطبية تطورات كبيرة بحلول عام 2025، مدفوعةً بابتكارات الذكاء الاصطناعي، والمراقبة عن بُعد، والرعاية الصحية الشخصية. تهدف هذه التطورات إلى تحسين نتائج المرضى وتبسيط تقديم الرعاية الصحية. ومع تطور هذا القطاع، سيكون فهم آثار هذه التقنيات أمرًا بالغ الأهمية لمواجهة التحديات الناشئة وضمان التنفيذ الفعال. تُسلط هذه النظرة العامة الضوء على أهم الابتكارات المتوقعة التي من شأنها إحداث نقلة نوعية في مجال الرعاية الصحية.

Results and discussion

The landscape of medical technology is poised for significant transformation by 2025, driven by advancements in artificial intelligence (AI), remote patient monitoring, and personalized healthcare solutions. These innovations are expected to address critical challenges in healthcare delivery, improve patient outcomes, and enhance operational efficiencies.

Key Innovations

- Artificial Intelligence and Automation:** AI is anticipated to revolutionize healthcare by automating routine tasks, thereby alleviating workforce shortages and enhancing clinician productivity. Generative AI, in particular, is expected to streamline administrative processes, allowing healthcare professionals to focus more on patient care. This technology can assist in organizing clinical notes and summarizing patient histories, which is crucial in areas like cancer care [1, 3].
- Remote Patient Monitoring:** the shift towards managing health outside traditional hospital settings is gaining momentum. Remote patient monitoring technologies will enable healthcare providers to track patient health in real-time, reducing hospital readmissions and improving care for chronic conditions. This trend is supported by AI and predictive analytics, which will facilitate timely interventions based on vital signs and other health data [2,3].
- Personalized Healthcare:** The concept of personalized healthcare is evolving beyond precision medicine to include tailored wellness plans that address individual patient needs. By leveraging AI and data analytics, healthcare providers can develop strategies that encourage engagement among diverse demographic groups, shifting the focus from reactive to preventative care [2].
- Mental Health Technologies:** Innovations in mental health care delivery are expected to include virtual reality (VR) and augmented reality (AR) environments for therapy sessions, as well as the use of chatbots for 24/7 support. These technologies aim to improve accessibility and reduce stigma associated with seeking mental health services[2].
- Wearable Technologies:** The development of advanced wearable devices, including brain-computer interfaces (BCIs), is anticipated to enhance health monitoring and management. These devices could provide solutions for chronic pain, epilepsy, and other conditions, although they also raise ethical concerns regarding data ownership and privacy [2].
- Genomics and Gene Editing:** advances in genomics, particularly technologies like CRISPR, are expected to lead to targeted treatments for genetic disorders and cancers. The application of gene editing in clinical settings will continue to expand, offering new hope for conditions previously deemed untreatable [2].
- Data Security and Ethical Considerations:** as healthcare increasingly relies on data, the protection of sensitive health information will become paramount. The healthcare sector faces significant risks from data breaches, necessitating the development of robust security strategies to safeguard patient information [2, 3].
- Addressing the Skills Gap:** the successful implementation of these technologies hinges on the availability of a skilled workforce. The healthcare industry must invest in training and reskilling initiatives to ensure that professionals are equipped to leverage new technologies effectively [2].

النتائج والمناقشة

من المتوقع أن يشهد قطاع التكنولوجيا الطبية تحولاً كبيراً بحلول عام 2025، مدفوعاً بالتطورات في الذكاء الاصطناعي، ومراقبة المرضى عن بُعد، وحلول الرعاية الصحية الشخصية. ومن المتوقع أن تعالج هذه الابتكارات التحديات الحرجة في تقديم الرعاية الصحية، وأن تحسّن نتائج المرضى، وأن تُعزز الكفاءات التشغيلية.

الابتكارات الرئيسية

- الذكاء الاصطناعي والأتمتة:** من المتوقع أن يُحدث الذكاء الاصطناعي ثورة في مجال الرعاية الصحية من خلال أتمتة المهام الروتينية، مما يُخفف من نقص القوى العاملة ويُعزز إنتاجية الأطباء. ومن المتوقع أن يُبسط الذكاء الاصطناعي التوليدي، على وجه الخصوص، العمليات الإدارية، مما يسمح لمختصي الرعاية الصحية بالتركيز بشكل أكبر على رعاية المرضى. ويمكن أن تُساعد هذه التقنية في تنظيم الملاحظات السريرية وتلخيص تاريخ المرضى، وهو أمر بالغ الأهمية في مجالات مثل رعاية مرضى السرطان [1، 3].
- مراقبة المرضى عن بُعد:** يكتسب التحول نحو إدارة الصحة خارج نطاق المستشفيات التقليدية زخماً متزايداً. وستُمكن تقنيات مراقبة المرضى عن بُعد مُقدمي الرعاية الصحية من تتبع صحة المرضى في الوقت الفعلي، مما يُقلل من حالات إعادة الدخول إلى المستشفى ويُحسّن رعاية الحالات المزمنة. يدعم هذا الاتجاه الذكاء الاصطناعي والتحليلات التنبؤية، مما يسهّل التدخلات في الوقت المناسب بناءً على العلامات الحيوية والبيانات الصحية الأخرى[2، 3].
- الرعاية الصحية الشخصية:** يتطور مفهوم الرعاية الصحية الشخصية إلى ما هو أبعد من الطب الدقيق ليشمل خطط عافية مصممة خصيصاً لتلبية احتياجات المرضى الفريدة. من خلال الاستفادة من الذكاء الاصطناعي وتحليلات البيانات، يمكن لمقدمي الرعاية الصحية تطوير استراتيجيات تشجع على المشاركة بين الفئات الديموغرافية المتنوعة، وتحويل التركيز من الرعاية التفاعلية إلى الرعاية الوقائية [2].
- تقنيات الصحة العقلية:** من المتوقع أن تشمل الابتكارات في تقديم رعاية الصحة العقلية بيئات الواقع الافتراضي (VR) والواقع المعزز (AR) لجلسات العلاج، بالإضافة إلى استخدام برامج الدردشة الآلية (chatbots) للدعم على مدار الساعة طوال أيام الأسبوع. تهدف هذه التقنيات إلى تحسين إمكانية الوصول وتقليل الوصمة المرتبطة بالسعي للحصول على خدمات الصحة العقلية [2].
- التقنيات القابلة للارتداء:** من المتوقع أن يؤدي تطوير الأجهزة القابلة للارتداء المتقدمة، بما في ذلك وأجهزة الدماغ والحاسوب (BCIs)، إلى تحسين مراقبة الصحة وإدارتها. يمكن أن توفر هذه الأجهزة حلولاً للألم المزمن والصرع وحالات أخرى، على الرغم من أنها تثير أيضاً مخاوف أخلاقية بشأن ملكية البيانات والخصوصية [2].
- علم الجينوم وتحرير الجينات:** من المتوقع أن تؤدي التطورات في علم الجينوم، وخاصة تقنيات مثل كريسبر، إلى علاجات موجهة للاضطرابات الوراثية والسرطانات. سيستمر تطبيق تحرير الجينات في البيئات السريرية في التوسع، مما يوفر أملاً جديداً لحالات كانت تُعتبر سابقاً غير قابلة للعلاج [2].
- أمن البيانات والاعتبارات الأخلاقية:** مع اعتماد الرعاية الصحية بشكل متزايد على البيانات، ستصبح حماية المعلومات الصحية الحساسة أمرًا بالغ الأهمية. يواجه قطاع الرعاية الصحية مخاطر كبيرة من خروقات البيانات، مما يستلزم تطوير استراتيجيات أمنية قوية لحماية معلومات المرضى [2، 3].
- معالجة فجوة المهارات:** يعتمد نجاح تنفيذ هذه التقنيات على توافر قوة عاملة ماهرة. يجب على قطاع الرعاية الصحية الاستثمار في مبادرات التدريب وإعادة التأهيل لضمان تجهيز المهنيين للاستفادة من التقنيات الجديدة بشكل فعال[2]

Conclusion

The anticipated innovations in medical technology by 2025 promise to transform healthcare delivery significantly. From AI-driven automation to personalized healthcare solutions and advanced monitoring technologies, these advancements will enhance patient care and operational efficiency. However, addressing challenges related to data security, ethical considerations, and workforce readiness will be crucial for realizing the full potential of these innovations.

الخاتمة

من المتوقع أن تُحدث الابتكارات المرتقبة في مجال التكنولوجيا الطبية بحلول عام 2025 نقلة نوعية في تقديم الرعاية الصحية. بدءاً من الأتمتة المعتمدة على الذكاء الاصطناعي، وصولاً إلى حلول الرعاية الصحية المُخصصة وتقنيات المراقبة المتقدمة، ستُعزز هذه التطورات رعاية المرضى وكفاءة العمليات. ومع ذلك، فإن معالجة التحديات المتعلقة بأمن البيانات، والاعتبارات الأخلاقية، وأجهزة القوى العاملة ستكون أمرًا بالغ الأهمية لتحقيق الإمكانيات الكاملة لهذه الابتكارات.

المراجع والمصادر	Literature
1. Amhaz, W. H. Biomedical engineering: the convergence of medicine and engineering / W. H. Amhaz ; scientific supervisor M. F. S. H. AL-Kamali // I Международный молодёжный научно-культурный форум студентов, магистрантов, аспирантов и молодых ученых [Электронный ресурс] : сборник материалов, Гомель, 5-7 марта 2024 г. / М-во образования Респ. Беларусь ; Гомельский государственный технический университет имени П. О. Сухого ; Таизский университет ; Научная организация исследований и инноваций ; под общ. ред. А. А. Бойко. – Гомель : ГГТУ им. П. О. Сухого, 2024. – С. 53.	
2. Wilaya, H. A. Bioengineering applications for enhancing prosthetic limbs [mini review] [Электронный ресурс] / H. A. Wilaya ; scientific supervisor M. F. S. H. AL-Kamali // E.R.A – Современная наука: электроника, робототехника, автоматизация : материалы I Междунар. науч.-техн. конф. студентов, аспирантов и молодых ученых, Гомель, 29 фев. 2024 г. / Гомел. гос. техн. ун-т им. П. О. Сухого [и др.] ; под общ. ред. А. А. Бойко. – Гомель : ГГТУ им. П. О. Сухого, 2024. – С. 198–200..	
3. The tech shaping healthcare in 2025, per 62 leaders - [electronic resource]- https://www.forbes.com/sites/bernardmarr/2024/11/20/7-healthcare-trends-that-will-transform-medicine-in-2025/- date: January 28th, 2025.	

II Международный молодёжный научно-культурный форум/ II International Youth Scientific-Cultural Forum/الشبكة العلمية والثقافية الدولية للتأليف للشباب

335